
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 25. juni 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

1462 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares endeligt. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Stinus Lindgreen (RV). 

 

Spørgsmål nr. 1462:  

”KaŶ ŵiŶistereŶ oplyse, hvor ofte ”ŵitoĐhoŶdrial traŶsfer” har været aŶveŶdt til kuŶ-
stig befrugtning?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har til brug for besvarelsen anmodet Styrelsen for Patientsikker-

hed om et bidrag. Styrelsen har oplyst følgende: 

 

”Styrelsen er ikke ďekeŶdt ŵed, at ”mitochondrial transfer” har været anvendt i Dan-

mark. I henhold til § 21, stk. 1, i lov om assisteret reproduktion vil der være tale om 

en ny behandlingsmetode, der ikke er tilladt at tage i brug, før sundhedsministeren 

har godkendt behandlingsmetoden ud fra etiske og sundhedsfaglige hensyn.” 
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